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Protokół Nr XXXIII/2016 

z sesji Rady Gminy w Klimontowie 

odbytej w dniu 29 grudnia 2016 r.  

 
Sesja odbyła się w Gimnazjum im. Papieża Jana Pawła II w Klimontowie. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 12.20. 

Obradom sesji przewodniczył pan Czesław Fijałkowski, Przewodniczący Rady 
Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Wójt Gminy, pan Edward 
Przytuła - Zastępca Wójta, pani Anna Sobolewska - Skarbnik Gminy, pan Bogusław 
Mrozowski – asystent Wójta, kierownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, 
publiczność – jak listy obecności stanowiące załącznik do niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XXXIII/223/16 do Nr XXXIII/232/16. Uchwały 
podjęto w głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym. 

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Grzegorz Gwizdoń. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Fijałkowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady XXXIII sesji Rady 
Gminy. Serdecznie powitał Wysoką Radę Gminy, władze gminy na czele z panem 
Wójtem Markiem Goździewskim, radnego powiatowego, kierowników jednostek 
organizacyjnych, sołtysów, a szczególnie nowego sołtysa z Konary - Kolonia pana 
Zbigniewa Papaja i pozostałych, którzy przybyli na dzisiejszą sesję. Na podstawie 
listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji. Rada jest władna 
podejmować uchwały, bo jest quorum. Obecnych jest 14 radnych. Odczytał 
proponowany porządek obrad. 

Po jego odczytaniu pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą do niego 
uwagi, wnioski. 

Pan Wójt Goździewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad sesji dwóch 
projektów uchwał, które były omawiane na posiedzeniach stałych Komisji Rady. 
Pierwsza uchwała dotyczy zatwierdzenia taryf za zbiorowe odprowadzanie 
ścieków oraz w sprawie dopłat do taryf za zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
Otrzymaliśmy rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące ścieków i musimy dostosować 
uchwałę do obowiązującego prawa. Druga uchwałą dotyczy przyjęcia Lokalnego 
Programu Rewitalizacji Klimontowa na lata 2016 – 2023. Program był omawiany 
na Komisjach. Chciałbym, żeby jeszcze dzisiaj na sesji pan, który opracowywał 
plan, żeby w skrócie przybliżył Państwu jaskie są założenia programu rewitalizacji. 
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Jakie są inwestycje priorytetowe. Myślę, że im wcześniej przyjmiemy Program to 
lepiej, bo będzie można opierać na nim dokumenty, które będziemy składać.  

 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy są inne uwagi, wnioski do porządku obrad 
sesji.  

Uwag i wniosków nie zgłoszono.  

Pan Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie wnioski pana Wójta. 

1.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

2.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji 
Klimontowa na lata 2016 – 2023”. 

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Porządek obrad został 
przyjęty. 

 

Porządek obrad po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Klimontów na 

lata 2017 – 2031. 
a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o Wieloletniej Prognozie 

Finansowej, 
b) Opinie stałych Komisji.  

7. Uchwalenie budżetu gminy na 2017 r.  
a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 
b) Opinie Komisji Rady, w tym opinia Komisji Budżetu, Finansów i 

Majątku Gminy o projekcie uchwały budżetowej, 
c) Dyskusja, 
d) Głosowanie. 

8. Zmiany w budżecie gminy na 2016 r. 
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9. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 
2016 – 2030. 

10. Określenie stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 
budżetowego. 

11. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr IX/54/15 Rady Gminy w 
Klimontowie z dnia 29 kwietnia 2016 r. w sprawie zarządzenia poboru 
podatku rolnego, podatku od nieruchomości i podatku leśnego w 
drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wynagrodzenia za 
inkaso. 

12. Zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu położonego przy ul. Zysmana 5 
w Klimontowie.  

13. Zatwierdzenie taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz w 
sprawie dopłat do zbiorowego odprowadzania ścieków. 

14. Przyjęcie „Lokalnego Programu Rewitalizacji Klimontowa na lata 2016 
– 2023”. 

15. Uchwalenie planu pracy Rady Gminy na 2017 r.  
16. Sprawozdanie z działalności Rady Gminy w 2016 r.  
17. Sprawozdanie z prac stałych Komisji Rady w 2016 r.  
18. Wnioski, zapytania, informacje. 
19. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 
20. Zakończenie sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi do protokołu z 
poprzedniej sesji Nr XXXII/2016 z dnia 29 listopada 2016 r.  

Uwag nie wniesiono. Poddał protokół pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Protokół został 
przyjęty. 

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Wójt Goździewski złożył sprawozdanie z działalności w okresie między 
sesyjnym. 

� Drogi. Wykonano i odebrano drogę w Wilkowicach 452 mb za kwotę 
114 000 zł, wykonano drogę w Krobielicach koło ujęcia 534 mb za cenę 
173 403 zł, wykonano wąwóz 250 mb za cenę 104 000 zł. Są to inwestycje 
z ostatnich promes. One były bardzo późno. Myśleliśmy, że nie znajdziemy 
na te inwestycje wykonawców, ale okazało się, że udało się jeszcze znaleźć 
wykonawców i twe promesy udało się zrealizować. Króciutko podsumuję. 
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Na te drogi klęskowe i drogi wąwozowe z Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych dostaliśmy w tym roku 859 028 zł. Wykonano 6 300 mb 
dróg z tej dotacji. Wydaje mi się, że wyszło dosyć dobrze. Wykonaliśmy 11 
zadań. Myślę, że bardzo ładnie. W tym roku Wojewoda już przysłała nam 
pismo, abyśmy zapotrzebowanie na kolejne drogi na przyszły rok złożyli do 
końca tego roku. Powiat Sandomierski – w tym miesiącu zakończyliśmy 
wspólną inwestycję w Borku Klimontowskim 845 mb. Ta inwestycja weszła 
nam tak w ostatniej chwili, bo w powiecie gmina Dwikozy zrezygnowała z 
drogi klęskowej i my szybko interweniowaliśmy i udało nam się ściągnąć tę 
inwestycję do nas. Kończymy już w Przybysławicach czyszczenie tych 
rowów i przepusty są tam montowane na tym najgorszym odcinku. I 
przepust w Pęchowcu również.  

� Uzupełnienie oświetlenia ulicznego. Uzupełniono oświetlenie – 4 lampy 
zamontowano w Pęchowie, 2 w Ossolinie i w Byszówce 1 lampa. W tym 
roku zamontowano 23 lampy i opracowano projekt na 35 dodatkowych 
lamp. Razem w tym roku budżet na oświetlenie z funduszu sołeckiego  
zamknął się kwotą 56 115,10 zł.  

� W fazie końcowej mamy opracowanie wniosku na dofinansowanie 
wodociągu Nawodzice – Rybnica i wniosek na Ułanowice, który będziemy 
składać jako rezerwowy w styczniu. Oba wnioski składać będziemy do 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich.  

� Złożyliśmy 19 grudnia wniosek do Lokalnej Grupy Działania na budowę 
remizy OSP w Zakrzowie. Kosztorys 761 000 zł, dofinansowanie 300 000 zł. 
Wszystko zależy od tego jak ułoży się przetarg. Jeśli LGD zatwierdzi nam 
projekt to myślę, że szybciutko ogłosimy przetarg. Myślę, że kwota na tę 
inwestycję spadnie po przetargu.  

� Zakupiliśmy działki, na zakup których Rada wyraziła zgodę. Działka nr 
103/2 o pow. 0,0114 ha w Olbierzowicach. Zakończyliśmy negocjacje z 
panią xxxxx. Została przepisana ta działka już na gminę Klimontów i myślę, 
że na następnej sesji przekażemy ją na rzecz powiatu, żeby w następnym 
roku zrealizować budowę tego chodnika. Musimy przekonać Starostę, żeby 
ten chodnik zrealizować. Prośba do radnego powiatowego, żeby wspierał 
nas. Myślę, że pan radny pomoże tu, żeby ten chodnik zrobić. Zakupiono 
także działkę nr 221 o pow. 0,06 ha w Rybnicy na budowę ujęcia wody od 
pana xxxxxxx.  

� Jesteśmy pom konsultacjach na świetlicę środowiskową dla Klimontowa.  
Pieniądze mamy prawie pewne. Jest to kwota 338 788 zł. Dofinansowanie 
tej świetlicy to jest 92,8 %, wkład własny 7,2%. Planujemy tą świetlicę 
zorganizować pod GOKiem, a siłownię naszą gminną przenieść do OSP 
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Klimontów. Jeszcze musimy po ustalać dokładnie. Z tego co wiem to 
działalność świetlicy ma być uruchomiona od 1 lutego 2017 r.  

� Wykonano i rozliczono dwa place zabaw w Byszowie za kwotę 36 230 zł i  
w Ossolinie za kwotę 41 985 zł. Przypomnę, że to w ramach 
dofinansowania z Ministerstwa Sportu. 

� Podpisaliśmy preumowę na dokończenie budowy wodociągu i kanalizacji 
w Klimontowie ul. Sandomierska – Adamczowice i ul. Partyzantów. 
Dofinansowanie około 1 800 000 zł. 

� Dofinansowaliśmy zakup samochodu dla OSP w Nawodzicach – 6 000 zł.  

� W tym roku nie posiłkowaliśmy się kredytem, był w planach, ale udało nam 
się zakończyć rok bez kredytu. Zadłużenie gminy na koniec 2016 r. to 
8 270 000 zł. Przypomnę, że co roku spłacamy 1 010 000 zł rat kredytu. 
Dziękuję bardzo. 

 

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Interpelacje, wnioski i zapytania wnieśli radni w kolejności jak niżej. 

Pan radny Bargiel – Panie Wójcie cieszymy się z tych inwestycji. Jest ich sporo 
nawet w porównaniu do innych gmin. Pierwsze pytanie mam do pana 
Przewodniczącego. Panie Przewodniczący czy mamy datę, bo na ostatniej sesji 
jak padło pytanie odnośnie szkół to może zorganizować jakieś spotkanie z 
nauczycielami, z dyrektorami, może z radą rodziców. Wiem, że decyzja zapadła w 
Warszawie, że za trzy lata nie będzie Gimnazjum. Czy taka data spotkania jest 
ustalona ?. Jak jestem przy szkole to zapytam pana radnego powiatowego Galatę 
– co z Liceum, czy ono będzie czy nie będzie ?. Trzecie pytanie do kierownika 
Zakładu Gospodarki Komunalnej – był poruszany temat z wodą, czy szukamy tej 
wody u nas ?. Ostatnio czytałem informacje z innych gmin, np. w Tygodniku pisali, 
że w gminie Dwikozy udało im się znaleźć wodę. Wywiercili studnie i mają super 
wodę. Nie muszą wody już kupować i są zyski dla mieszkańców i dla Zakładu. 
Panie Wójcie chciałem zapytać odnośnie siłowni, bo od 1 lutego ma być otwarta 
ta świetlica czyli siłownia będzie przeniesiona do OSP. Czy ona będzie taka jak 
jest ?., czy długo będziemy czekać ?. Myślałem, że to pół roku potrwa. Czy 
będziemy mieli pieniądze na zrobienie tej przeprowadzki, bo pewnie tam trzeba 
będzie zgody na podjazdy, zjazdy. Czy wyrobimy się i ta siłownia będzie na ferie 
już gotowa ?. Jak już jesteśmy przy straży to czy był na sesję ktoś zapraszany ze 
straży, bo powiem szczerze jest tu przekrój całej gminy są radni, sołtysi i radny 
powiatowi i dyrektorzy szkół. A z naszej straży nie ma nikogo, a przecież powinni 
wiedzieć co się dzieje na terenie naszej gminy. Raz w miesiącu przedstawiciel 
straży, pan prezes staży gminnej powinien być zapraszany na nasze sesje. Na 
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zakończenie na komisjach poruszaliśmy temat reklamy Naszej gminy. Strona 
internetowa pnie Wójcie – może nie ściągniemy dużego inwestora, ale więcej 
powinno być zdjęć, zalew, powietrze, lasy, rzeka. To są nieduże pieniądze a 
niektórzy ludzie ściągają do siebie przez to pieniądze. Gazeta - fajna rzecz, coś się  
tam dzieje a może więcej artykułów o naszych walorach. Jak się przejeżdża przez 
Klimontów to nie sposób zauważyć dwa duże kościoły. Na zakończenie – panie 
Wójcie fajna rzecz z tymi jabłkami, gdyby jeszcze były to bardzo fajnie. Na koniec 
złożył najlepsze życzenia noworoczne.  

Pan Przewodniczący Rady, - Jeśli chodzi o te jabłka to obserwuję jak wychodzą 
ludzie przyjeżdża samochód. To jest jedna sprawa. A druga to pan Marek Bargiel 
bardzo coś się uparł. Już nieraz akurat zwraca się do mnie o coś co mnie jako 
Przewodniczącego Rady nie dotyczy. Panie Marku pan z pytaniem się rozminął, 
bo to pytanie które pan skierował do mnie to należało skierować do pana Wójta. 
Nie będę zajmował się przejęciem szkoły jakiejkolwiek ponadgimnazjalnej, bo to 
nie jest moja rzecz. Rzecz moja to tylko ewentualnie uchwała Rady. Albo 
przejdzie, albo nie, a zajmować się tym nie będzie Przewodniczący tylko Wójt. 
Jeśli chodzi o budynki tym bardziej, przecież to nie jest sprawa Rady budynki. 
Może tylko przejmiemy czy nie przejmiemy, ale wszelkie negocjacje, rozmowy na 
temat szkoły czy na temat przejęcia budynku to jest Wójt. 

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, - Jeśli chodzi o szkoły to na poprzedniej sesji 
mówiłem, że docelowo gimnazja są likwidowane i nie było jeszcze spotkania z 
paniami dyrektorkami szkół. Myślę, że po Nowy Roku zrobimy takie spotkanie, bo 
ważyły  się te decyzje czy będzie czy nie będzie. Miałem nadzieję, że rząd ugnie 
się i nie będziemy musieli podejmować tych wszystkich decyzji. Szkoła pójdzie do 
likwidacji. Musimy zagospodarować budynki, bo budynki zostają. Tak jak Wam 
powiedziałem planowałem to w ten sposób, że przeniesiemy tutaj OPS i 
przedszkole docelowo. W którym roku ?. Musimy się zastanowić z panią dyrektor 
jaką będziemy mieli obsadę klasową w szkole. Myślę, że pani dyrektor w tej chwili 
będzie już wiedziała ile będzie miała klas mniej więcej i wtedy jesteśmy w stanie 
ustalić kiedy to przejąć czy w następnym roku będzie już przejście z tamtej szkoły 
do tej czy to przełożymy o rok. Miałem już propozycje spotkania, ale chciałem, 
żeby to po Nowym Roku nastąpiło. Jeśli Państwo będziecie chcieli zaproszę całą 
Radę i wspólnie zastanowimy się, porozmawiamy jeszcze jak to rozwiązać. 
Również z Liceum – szkołę można w każdej chwili przejąć tylko tak jak to wcześniej 
rozmawialiśmy jest kwestia dofinansowania szkoły w kwocie ponad 800 000 zł. 
Jeśli Rada podejmie taką decyzję to spadnie na nas, że potem te pieniądze gdzieś 
uszczuplimy w budżecie. Myślę, że możemy zainicjować jeszcze spotkanie z 
Zarządem Powiatu i porozmawiać z nimi na ten temat. Jeśli chodzi o siłownię to 
tak jak wsłuchuję się w otoczenie to niekoniecznie ta lokalizacja była dobra, 
ponieważ seniorów pozbawiono miejsca i seniorzy obwarowali mnie jako 
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nowego Wójta, że nie mają miejsca. W tej chwili będziemy mieli tam świetlicę, 
będzie tam zakupione wyposażenie, bo na to pieniądze są na funkcjonowanie 
świetlicy, na nauczycieli. Ta świetlica będzie spełniała nie tylko rolę świetlicy, ale 
również seniorzy będą mieli dużo miejsca dla spotkań, dla integracji. Jeśli chodzi 
o przeniesienie to nie zamierzam wbrew opiniom podjudzaczy, że gdzieś tam 
planuję coś zamknąć. Nieprawda jest to. Byliśmy już w remizie, są ustalenia mniej 
więcej jak mamy to przenieść, w które miejsce i myślę, że po jednej stronie w 
budynku jeśli ulokujemy te wszystkie urządzenia to będzie to dobry pomysł. I 
chyba to najlepszy pomysł. Póki co innego budynku nie mamy, nie będziemy 
szukać. W programie rewitalizacji w przyszłości jest założenie remontu budynku 
po mleczarni, ale na to pieniędzy jeszcze nie ma. Żadnych konkursów na to jeszcze 
nie ma. Nie mamy skąd się posiłkować. Planowany nabór wniosków rewitalizacji 
z tego programu to drugi kwartał 2017 r. Jeśli chodzi o uzgodnienia to jeszcze 
musimy ustalić. Czy będą potrzebne podjazdy ?. To nie wiem. Ustalimy to. Zakupy 
do świetlicy maja być przez cały styczeń prowadzone. Umowa ma być w styczniu 
podpisana. Nie ma tej umowy więc te działania są wprowadzone w budżecie, bo 
porostu są te terminy. Praktycznie na każdej sesji wprowadzam dodatkowe 
uchwały, ponieważ w trakcie coś jeszcze przychodzi i to musimy dołączyć, żeby 
sprawnie działać. Obecność kogoś ze strażaków na sesji to decyzja Rady i 
Przewodniczącego. Dla mnie jest sesja o bezpieczeństwie przeciwpożarowym i 
wtedy przedstawia nam komendant czy prezes wszystkie założenia, działania. To 
od Was zależy. Jak ustalicie tak przyjmę to do wiadomości. W kwestii promocji – 
cały czas staramy się na bieżąco aktualizować stronę internetową. Myślę, że w 
następnym roku spróbujemy tę stronę internetową zmienić, bo ona nam się już 
zestarzała. Do wszystkich imprez promocyjnych staram się w mniejszej lub 
większej części dokładać z budżetu. Jest pani Potocka, osoba, która bezpośrednio 
odpowiada za promocję w gminie. Część gadżetów do promocji jest już 
pokupowanych. Mamy nową książkę „Legendy Klimontowskie”, mamy ładne 
torby, które dzisiaj dostaniecie, kalendarze, długopisy. Nie mamy ulotki o 
Klimontowie, ale jest ta ulotka zlecona. Miała ona być gotowa do końca listopada, 
ale się to przeciągnęło. Pani kierownik biblioteki obiecała mi, że do końca grudnia 
taka ulotka będzie opracowana. Myślę, że się wywiążą. Jeśli chcecie szczegółowe 
dane dotyczące promocji to może pani Potocka Wam tu zreferować niektóre 
działania jakie są. Jeśli chodzi o wodę – widzicie, że od początku ja wziąłem się za 
tą wodę i robimy po kolei wodociągi. Tak jak powiedziałem, co my możemy w tej 
chwili zrobić jak mamy 52% zwodociągowaną gminę ?. Wszystkie te programy, 
które są nastawione na budowę staramy się wykorzystywać i myślę, że postaramy 
się jeszcze zwodociągować kilka wiosek, żeby przybliżyć się chociaż do 90 % 
zwodociągowania gminy. My jesteśmy w szarym końcu jeśli chodzi o 
województwo. Często na spotkaniach, na których jest i Marszałek i Wojewoda 



str. 8 

 

mówię, że mamy problem z wodą. Sąsiedzi maja 90 – 100 % wodociągów na tę 
chwilę a my się grzebiemy z budową wodociągów. Taka jest sytuacja i my tego nie 
zmienimy. Na początek zrobić te wodociągi, które są zaplanowane i możemy jak 
najbardziej pomyśleć o takim ujęciu zbiorowym wody czy z RPO, ale z RPO 
inwestycje muszą być powiązane z kanalizacją. Jest sytuacja nieciekawa. Mamy 
jeszcze jedna alternatywę to Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i 
pożyczka nieumarzalna 2%, ale to jeśli wykorzystamy środki z PROW. W takim 
rozumieniu krajowym, unijnym to wychodzi na to, że te wodociągi powinny być 
wszędzie zrobione. Żeby zwodociągować Naszą gminę naprawdę trzeba się 
jeszcze sporo napracować. Działania są cały czas. Jak rozmawiam z wójtami to 
mówią – my już jesteśmy na kolejnym etapie, my myślimy o termomodernizacji, 
o oszczędnościach. My też o tym myślimy, ale chcemy jeszcze te inwestycje 
wodociągowe pokończyć.  

Pan Przewodniczący Rady, - Odnośnie zapraszania strażaków na spotkania, to 
panie Marku my nie zapominamy o straży, bo wiemy co znaczy straż. W planie 
pracy Rady zawsze corocznie ujmowany jest taki punkt, że strażacy są na naszym 
spotkaniu. Uważam, że na każdej sesji są oni niepotrzebni. Można zastanowić się 
jeszcze ewentualnie, oprócz tego, że jest ujęte w planie pracy, zaprosić prezesa 
czy komendanta na koniec roku, ale o tym pomyślimy. 

Pani radna Berbeś, - Chciałam podziękować w imieniu swoim jak i mieszkańców 
z mojego okręgu wyborczego panu Wójtowi Goździewskiemu, panu Zastępcy 
Wójta, pani Skarbnik za wspaniałą współpracę, za te nowe drogi. Myślę, że 
mieszkańcy są bardzo zadowoleni, a ja jestem tutaj w ich imieniu i serdecznie 
dziękuję. Pytanie mam, bo mieszkańcy mnie pytają, co z tymi kolektorami 
słonecznymi na przyszłość ?. Jak to wygląda ?. Dziękuję. 

Pani radna Krasowska, - Panie Wójcie chciałam podziękować od mieszkańców 
Śniekóz, Ossolina, Wilkowic za te zrobione drogi i również chciałam podziękować 
od dzieci i pani dyrektor z Ossolina za plac zabaw.  

Pan radny Orłowski, - Mam małą sprawę dotyczącą odśnieżania. Nie mamy na 
razie takiej zimy, ale już były do mnie interwencje od mieszkańców. Zgłaszałem 
już kierownikowi Wojtyniakowi. Pan Andrzej przychylił się do mojej prośby. Mamy 
jedną osobę niepełnosprawną, do której codziennie dojeżdża bus i nie wiem czy 
ten kierowca nie zmienił opon, bo ma zawsze problemy z wyjechaniem tam do 
góry do pana xxxxx. Jeśli posypie troszeczkę śniegu to jest ślisko. Chciałem 
przyłączyć się do podziękowań i w imieniu mieszkańców Nawodzic i Rybnicy 
chciałam podziękować za drogi wyremontowane, za zakup samochodu.  

Pani radna Aly Amer, - Chcę podziękować w imieniu własnym i mieszkańców za 
osiągnięcia. Życzyłabym sobie dalszych owocnych sukcesów. Myślę, że wizerunek 
Naszej miejscowości się zmienia. I życzyłabym wszystkim, abyśmy umieli się 
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cieszyć z małych rzeczy. Dziękuję.  

Pan radny Borycki, - W imieniu pogorzelców chciałem podziękować pani 
kierownik Kwapińskiej z OPSu, że tak szybo zareagowali w nieszczęściu tej rodziny, 
za wsparcie duchowe i finansowe. Dziękuję panu Wójtowi za zrealizowany 
fundusz sołecki, który poszedł w dobrym kierunku. Wszystkiego najlepszego. 
Dziękuję.  

Pan radny Lipiec, - Panie Wójcie w imieniu pai Eli, pani Basi, pana Andrzeja i pana 
Marcina dziękujemy za inwestycje, które pan zrealizował, ale oprócz tego, żeby w 
następnym roku to co pan zaplanował, min. tę drogę w Płaczkowicach, w 
Pokrzywiance ujęcie wody i w Beradzu wszystkie te drogi do pana Wójta Buliry, 
żeby pan zrealizował nie na 100, ale na 120%. Dziękuję. Podobnie jak kolega 
Borycki chcę podziękować pani kierownik nie za wsparcie duchowe, ale 
materialne. Stara się te zapomogi dawać jak najwyższe, chociaż jak mówi nie ma 
środków.  

Pani radna Hakamäki, - Panie Wójcie serdeczne podziękowania za to co zostało 
zrobione w moim okręgu wyborczym i nie tylko. Dziękuję za ujęcie wody, dziękuję 
za chodniki, za nowe przystanki. Jest to bardzo ważna rzecz dla społeczeństwa 
Klimontowa. Chciałabym również podziękować kierownikom jednostek za 
współpracę, za cierpliwość niekiedy wobec nas, bo potrafimy czasem dokuczyć, 
ale robimy to tylko i wyłącznie w dobrej wierze. Chciałabym na koniec zgłosić 
wniosek, który kieruję po raz wtóry. Składałam interpelacje w tej sprawie. Chodzi 
mi mianowicie o udostępnienie, załatwienie przystanku Luny na Małym Rynku. 
Wprawdzie skończyło się to wysłaniem dwóch pism i brakiem odpowiedzi przez 
właścicieli Luny, nie mniej jednak moje spostrzeżenia i głosy mieszkańców są za 
tym, aby wrócić do tematu z wielu względów. Dojście do stacji benzynowej nocą 
osób starszych to jest niestety około pół godziny wędrówki, nie mówiąc już o 
dziewiątce, gdzie nie ma pobocza. Bardzo proszę o uruchomienie działań w tym 
zakresie. Wszystkim Państwu życzę w Nowym Roku dużo zdrowia, szczęścia, 
spełnienia marzeń i oby nam się w dalszym ciągu dobrze współpracowało. 
Dziękuję.  

Pan Galata, radny powiatowy – Chciałbym podziękować Wójtowi, ale i 
szanownej Radzie za współpracę, za te wspólne inwestycje na terenie gminy 
Klimontów. Życzyłbym sobie i Państwu, żeby one w następnym roku były może i 
większe. Korzystając z okazji chciałbym życzyć szczęśliwego Nowego Roku , 
bogatego w inwestycje a jednocześnie szanowna Rado bardzo bym prosił, aby 
przychylić się jeszcze do sołtysów i docenić ich pracę w 2017 r. na miarę 
możliwości.  

Pan Przewodniczący Rady, – Przyjemne jest posłuchać podziękowań, tylko 
najfajniejsze w tym wszystkim to jest to, na co zwróciłem uwagę, że tyle, za dużo, 
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ale jeszcze chciałoby się. Czyli jak dałeś palec to dawaj i rękę, ale faktycznie mają 
rację, bo dużo pracy zostało wykonane w gminie.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, - Kolektory słoneczne. Jeśli chodzi o te 
dofinansowania to nabór miał być teraz, ale jest przeniesiony na drugi kwartał 
2017 r. Chwilowo te prace stanęły na tym, że opracowana będzie taka 
szczegółowa ankieta. Ankietę będzie wypełniał ten kto się decyduje na tę 
inwestycję. Ona będzie przesłana do Urzędu i my szybciutko tę ankietę 
skserujemy i będziemy chcieli zaankietować te osoby, które będą chciały 
inwestować w te kolektory i fotowoltanikę. Jest przeniesiony termin więc nie 
spieszymy się z tym, bo trzeba dobrze przygotować ankietę i przemyśleć jak te 
wnioski złożyć - czy to będzie jeden wiosek, czy kilka. Na obecną chwilę jeszcze 
to dofinansowanie może ulec zmianie. Pan Orłowski i ślisko na drodze – proszę 
zgłaszać do pana kierownika Wojtyniaka takie sytuacje, żeby zapobiegać i żeby to 
na bieżąco realizować. Szanowni radni, Państwo sołtysi proszę informować 
kierownika o takiej sytuacji na drodze. Pan radny Lipiec mówił tu o drogach. Jeśli 
chodzi tutaj o drogę do Wójta Buliry na Beradzu, która łączy Beradz z gminą 
Lipinik – ustalenia są takie, że Wójt miał tę drogę w przyszłym roku w budżecie 
ująć. Nie sprawdzałem tego budżetu, ale takie ustalenia były z Wójtem Bulirą. 
Jeśli chodzi o Lunę – będziemy od nowa występować z pismem, ewentualnie 
spróbujemy spotkać się z przewoźnikiem. Odnośnie obwodnicy – zwrócił się do 
nas wykonawca tego projektu o przedłużenie kolejny raz terminu oddania tej 
koncepcji c decyzją środowiskową. Opracowali tę dokumentację środowiskową i 
jest sporo pism, które powiem brzydko bombardują koncepcję i zdecydowałem 
się na to, żeby przedłużyć termin, ponieważ jest gro decyzji w województwie, 
gdzie SKO uchyla te decyzje. Więc żeby przygotować pełną dokumentację 
przyrodniczą i taką która jest zgodna z wytycznymi województwa zdecydowałem 
się przedłużyć termin, żeby tak dokumentacja była szczegółowo opracowana i 
żeby uwzględniała te wszystkie protesty, które spływają cały czas do 
województwa. W dwóch przypadkach Korczyn i jeszcze jednej gminy SKO uchyliło 
decyzje nas budowę obwodnic, na budowę tych dróg wojewódzkich. Dlatego 
Lispus zwrócił się do nas z pismem, że ta dokumentacja jest jeszcze bardziej 
szczegółowa niż oni zakładali i muszą ten czas poświęcić, żeby uszczegółowić i 
żeby nie było problemów z SKO. Od grudnia 2014 r. procedujemy tę koncepcję i 
już dwa lata nam mija i nie możemy koncepcji przygotować. Jest szereg, szereg 
wymogów. Cały czas próbujemy to przyspieszać, ale pewnych procedur nie 
można. Dokumentacje przyrodnicze tych zwierząt na tych łąkach musi być bardzo 
szczegółowa, żeby nikt tego nie odrzucił. Dzwoniłem dzisiaj do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, konsultowałem to jeszcze o przesunięcie tego terminu. Dyrektor 
Rożek, który zajmuje się inwestycjami powiedział mi wprost – musicie to zrobić 
naprawdę dobrze, bo w tej chwili wszystkie te decyzje są tak szczegółowo 
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przeszukiwane czy tam nie ma jakiejś drobnej sprawy, której nie dopełni 
wykonawca projektu. Dlatego do kwietnia musimy jeszcze poczekać.  

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

a).Pani radna Aly Amer odczytała uchwałę Nr 95/2016 VI Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 1 grudnia 2016 r. w sprawie 
opinii o projekcie uchwały Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów 
na lata 2017 – 2031.  

Opinia ta jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

b).Opinie Komisji Rady: 

Pani radna Krasowska – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 
jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Mucha, - Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury nie wnosi 
uwag i pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały, a następnie poddał 
pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XXXIII/223/16 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Klimontów na lata 2017 – 2031 została podjęta i jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady powitał przybyłego nas sesję pana Piotra Pietruszkę, 
wykonawcę zadania – opracowanie Lokalnego Programu Rewitalizacji 
Klimontowa na lata 2016-2023  i udzielił mu głosu. 

Pan Pietruszka przedstawił Lokalny Program Rewitalizacji Klimontowa na lata 
2016 – 2023.  

 

Do punktu 7 porządku obrad sesji 

a).Pan radny Lipiec odczytał uchwały VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach: Nr 94/2016 z dnia 1 grudnia 2016 r. w sprawie opinii 
o projekcie budżetu Gminy Klimontów na 2017 rok i Nr 95/2016 z dnia 1 grudnia 
2016 r. w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego w 
projekcie uchwały budżetowej Gminy Klimontów na 2017 rok. 

Obie uchwały są załącznikami do niniejszego protokołu.  

b).Opinie Komisji Rady: 
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Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem 
budżetu i jednogłośnie jest za jego przyjęciem.  

Pani radna Krasowska, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 
jednogłośnie jest za przyjęciem budżetu.  

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie opiniuje 
przyjęcie budżetu gminy. 

Pan radny Cukrowski, odczytał opinię Komisji Budżetu, Finansów i Majątku 
Gminy o projekcie budżetu gminy na 2017 r. Opinia ta jest załącznikiem do 
niniejszego protokołu.  

Pani Skarbnik Sobolewska przedstawiła projekt budżetu gminy na 2017 r.  

c).Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. W dyskusji wzięli udział jak niżej: 

Pan radny Cukrowski – Odnośnie budżetu. Na komisji padł wniosek, aby 
zmniejszyć dotację celową w paragrafie 52120 ochrona zabytków i opieka nad 
zabytkami z 50 000 zł na kwotę 25 000 zł.  

Pan Przewodniczący Rady – Może pan Wójt odpowie, bo pan Wójt proponował 
50 000 zł i aj zupełnie się z tym zgadzam, ponieważ tylko ksiądz z Naszej parafii 
złożył wniosek o dofinansowanie na remonty. Na tej podstawie Rada może 
przyznać pieniądze i ze względu na to, że innych wniosków nie było Wójt po 
prostu 50 000 zł przeznaczył na remont tu na miejscu.  

Pan Wójt Goździewski wyjaśnił, - Tak jak mówił pan Przewodniczący wpłynął 
wniosek od księdza proboszcza z Klimontowa na remont bodajże wieży. To jest 
udział własny parafii. Wniosek cały jest na 200 000 zł z tego co pamiętam. W 
związku z tym, że wpłynął wniosek zaproponowałem w budżecie kwotę 50 000 
zł. Od Was Państwo radni zależy ile pieniędzy przeznaczycie na dofinansowanie 
tych zabytków.  

Pan radny Borycki, - W ubiegłym roku było przyznane 50 000 zł na zabytki i z tego 
padł wniosek Naszego księdza z Olbierzowic i było podzielone wtedy te 50 000 zł 
na dwie parafie. Olbierzowice dostały wtedy 20 000 zł, a Klimontów dostał 30 000 
zł. Wyrażam zgodę na propozycję Jurka, a reszta radnych zadecyduje. Jest tylko 
jeden wniosek, jak by było trzy wnioski to te 50 000 zł też byłoby dzielone na trzy 
parafie.  

Pan Przewodniczący Rady, - Pan Cukrowski zabierając głos to powiedział tylko, 
żeby zostawić 25 000 zł, a nie powiedział co z pozostałymi 25 000 zł. Na drogim 
przeznaczyć ?. Przecież na siłę nie będziemy wtykać 25 000 zł na którąś parafię, 
gdzie nie było wniosku.  

Pan radny Borycki, - Pani księgowa powiedziała, że nie ma problemu żadnego, 
żeby cofnąć. 
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Pan Witaszek, sołtys Borku Klimontowskiego, - Ale ksiądz proboszcz złożył 
wniosek na 200 000 zł.  

Pan radny Lipiec, - Panie sołtysie z Borku Klimontowskiego proszę brać przykład 
z sołtysów z Konar, z Pokrzywianki i chodzić po wsi i zbierać na witraże po 100 zł, 
na remont kościoła po drugie 100 zł i po trzecie jak pan po kolędzie przejdzie. 
Proszę brać przykład i nie mówić 200 000 zł. Nasz kościół też ma przeszło 100 lat 
i myślę, że to co robią sołtysi z tamtej parafii, że chodzą po domach prosząc o 
pieniądze to jednak ludzie dają te pieniądze, skądś te pieniądze znajdują. 
Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady – Tylko nie zwrócił pan Lipiec uwagi na to, że u nas też  
sołtys chodzi lub inny wysłannik od proboszcza i zbiera również na remont. Nie 
jeden raz ja dawałem pieniądze. Są z Klimontowa, mogą to potwierdzić. A więc 
nie jest to tak panie Piotrku jak pan mówi, że u Was są sami świeci a u Nas nie. 
Nie jest tak. Zresztą Wasz proboszcz nie złożył wniosku. 

Pan radny Bargiel, - Zgadzam się z panem Przewodniczącym. Nikt nie złożył 
innego wniosku. Są u nas dwa kościoły. Jeden remontowany jest już parę lat. 
Ksiądz proboszcz remontuje, ściąga pieniądze z zewnątrz. To nie jest duża kwota 
te 50 000 zł. To raz, a drugi raz to co powiedziałem – to jest Nasza wizytówka. Kto 
by nie pojechał do Warszawy to Klimontów kojarzy się z dwoma kościołami i z 
zalewem. My też się składamy i sołtys zbiera i co roku jest jakaś składka na 
remont.  

Pan radny Ciach, - Chciałbym dołożyć takie słowo, że w Klimontowie mamy dwa 
kościoły jak kolega powiedział, a w tej chwili my się kłócimy, że jako parafia 
Klimontów jedna jedyna złożyła wniosek a tu chodzi o to , że musi być udział 
własny a ksiądz i tak złożył wniosek i bez tych 50 000 zł nie otrzyma 200 000 zł. 
Proszę szanowną Radę, żeby dołożyła starań, o ile jeden Klimontów złożył, i 
przyznała środki. Kolega Lipiec, - składają się, chodzą po wsi. My też chodzimy i 
będziemy chodzić, bo trzeba te kościoły utrzymać. Prosiłbym szanowna radę, 
żeby przegłosowała.  

Nikt więcej nie wziął udziału w dyskusji.  

Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie wniosek 
pana Wójta o zabezpieczenie na ochronę zabytków i opiekę nad zabytkami kwoty 
50 000 zł.  

Za: 6, przeciwko: 5, wstrzymało się: 3. Wniosek przeszedł.  

d).Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały i poddał pod 
głosowanie.  

Za; 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  
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Uchwała Nr XXXIII/224/16 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Klimontów na 

2017 rok została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady pogratulował panu Wójtowi i pani Skarbnik przyjęcia  
budżetu.  

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 

Wyjaśnienia złożyła pani Skarbnik Sobolewska.  

Pani Skarbnik Sobolewska wyjaśniła- Dokonuje się zmian w planie dochodów 
budżetowych na 2016 r., w planie wydatków budżetowych, w limitach wydatków 
na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2016 r., w 
przychodach i rozchodach budżetu i dotacjach podmiotowych w 2016. Z takich 
najważniejszych zmian to zlikwidowany został w całości deficyt, który 
planowaliśmy na 2016 r. a jedocześnie zlikwidowany został kredyt, który był 
planowany na 2016 r. Został zastąpiony nadwyżką budżetową w wysokości 
413 728,68 zł z przeznaczeniem na spłatę rat kredytów w kwocie 413 728,68 zł. 
Ta zmiana ma swoje umiejscowienie w Wieloletniej Prognozie Finansowej, gdzie 
na koniec 2016r. planowaliśmy kwotę długu w wysokości 9 270 000 zł. Ta kwota 
zmniejszyła się do kwoty 8 270 000 zł. Ogółem dochody zostały zwiększone o 
kwotę 53 200 zł, natomiast wydatki zgodnie z załącznikiem nr 2 zostały 
zmniejszone o kwotę 946 800 zł. W limitach wydatków na wieloletnie 
przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2016 r. w związku z tym, że całość 
inwestycji pod nazwą „Budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w 
Klimontowie ul. Sandomierska - Adamczowice i ul. Partyzantów” została 
przeniesiona na rok 2017, tutaj te wydatki w kwocie 880 000 zł zostały zdjęte z 
budżetu roku 2016 i przeniesione zostały na rok 2017. Ta zmiana spowodowała, 
że został całkowicie zlikwidowany deficyt, który został pokryty nadwyżką 
budżetową. Załącznik nr 4 „Przychody i rozchody budżetu 2016 r.” po stronie 
przychodowej budżetu zostają nam wolne środki zgodnie z art. 217 ust. 2 pkt. 6 
w wysokości 596 271,32 zł. Załącznik nr 5 „Dotacje podmiotowe w 2016 r.” – 
zmiany pomiędzy stowarzyszenie „Ziemia Goźlicko – Ossolińska” Szkoła 
Podstawowa w Goźlicach oddziały przedszkolne 3- 5 lat – zwiększenie dotacji o 
500 zł, stowarzyszenie „Nasze dziedzictwo Ossolin” Szkoła Podstawowa w 
Ossolinie oddziały przedszkolne 3-5 lat - zmniejszenie dotacji o kwotę 500 zł oraz 
zmiana w poz. nr 14 – Zgromadzenie Sióstr Zakonnych - Przedszkole w 
Klimontowie działalność oświatowa - zadania wymagające stosowania specjalnej 
organizacji nauki i metod pracy – zwiększenie dotacji o kwotę 800 000 zł. Tak jak 
uchwalaliśmy na początku roku budżet na 2016 r. z ogromnym deficytem, bo 
deficyt był pokrywany kredytem w wysokości 2 000 000 zł. Byłam optymistką, że 
uda się może nie brać tego kredytu i tak się udało. Jest to mój pierwszy od 6 lat 
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budżet, gdzie kończymy rok nie deficytem, ale nadwyżką budżetową. Dziękuję 
bardzo. 

Pan Przewodniczący Rady podziękował pani Skarbnik za wyjaśnienia i zapytał czy 
radni wnoszą zapytania, uwagi odnośnie zmian w budżecie i zmian w WPFie. 
Pytań i uwag nie wniesiono.  

Odczytał tytuł projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr XXXIII/225/16 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. została 
podjęta i jest załącznikiem do protokołu.  

 

Do punktu 9 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr XXXIII/226/16 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Klimontów na lata 2016 - 2030 została podjęta i jest 
załącznikiem do protokołu.  

 

Do punktu 10 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały. 

Pan radny Cukrowski, - Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Krasowska, - Komisja Rolnicza pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr XXXIII/227/16 w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej 

dla samorządowego zakładu budżetowego Gminy Klimontów została podjęta i 
jest załącznikiem do protokołu.  
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Do punktu 11 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr XXXIII/228/16 w sprawie zmian w uchwale IX/54/15 Rady Gminy 

w Klimontowie z dnia 29 kwietnia 2015 r. w sprawie zarządzenia poboru 

podatku rolnego, podatku od nieruchomości i podatku leśnego w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wynagrodzenia za inkaso 

została podjęta i jest załącznikiem do protokołu.  

 

Do punktu 12 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr XXXIII/229/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

najmu lokalu użytkowego została podjęta i jest załącznikiem do protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady zarządził 5 minut przerwy w obradach sesji. Po 
przerwie obrady wznowił.  

 

Do punktu 13 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr XXXIII/230/16 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

odprowadzanie ścieków oraz w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego 

odprowadzania ścieków została podjęta i jest załącznikiem do protokołu.  

 

Do punktu 14 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr XXXIII/231/16 w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Klimontowa na lata 2016 – 2023” została podjęta i jest załącznikiem 
do protokołu.  
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Do punktu 15 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał plan pracy Rady Gminy na 2017 r. Po 
odczytaniu zapytał czy radni wnoszą pytania odnośnie przedstawionego planu 
pracy Rady na 2017 r.  

Pan radny Bargiel, - Panie Przewodniczący chodziło mi o tę sesję na zakończenie 
roku, żeby rozszerzyć listę osób zaproszonych może o księdza proboszcza, prezesa 
Klubu.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr XXXIII/232/16 w sprawie planu pracy Rady Gminy na 2017 r. została 
podjęta i jest załącznikiem do protokołu.  

 

Do punktu 16 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady, - Czy komisje miały sprawozdanie z działalności Rady 
Gminy ?. Miały. Wszyscy się zapoznali. Czy są jakieś uwagi ?. Nie widzę.  

Poddał sprawozdanie pod głosowanie zapisem do protokołu.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Sprawozdanie z działalności Rady Gminy w 2016 r. zostało przyjęte i jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 17 porządku obrad sesji 

Sprawozdanie z prac stałych Komisji Rady w 2016 r. przedstawili w kolejności jak 
niżej: 

Pani radna Krasowska, - W roku 2016 r. Komisja Rolnictwa i Rozwoju 

Gospodarczego pracowała w składzie: Mieczysława Krasowska – 

przewodnicząca, Gustaw Borycki – wiceprzewodniczący, członkowie: Halina Aly 

Amer, Andrzej Ciach, Grzegorz Mucha, Piotr Lipiec. Komisja działała w oparciu o 

swój plan pracy przyjęty uchwałą Rady Gminy w Klimontowie Nr XX/126/16 z 

dnia 24 luty 2016 r. W okresie sprawozdawczym Komisja odbyła łącznie 9 

posiedzeń. Daty odbytych posiedzeń: 22 luty 2016 r., 29 marzec 2016 r., 29 

kwietnia 2016 r., 27 czerwca 2016 r., 15 lipca 2016 r., 1 sierpnia 2016 r., 21 

września 2016 r., 24 listopada 2016 r. i 28 grudnia 2016 r. Komisja na swoich 

posiedzeniach zajmowała się głównie opiniowaniem projektów uchwał 

przygotowanych z inicjatywy uchwałodawczej Wójta Gminy na każdą sesję Rady 
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Gminy. Komisja podejmowała wnioski i wyrażała opinie w sprawach należących 

do zakresu jej działania: 

1. zmian w budżecie gminy na 2016 r., 

2. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2016 – 2030, 

3.  projektów uchwał dotyczących obrotu nieruchomościami (zbycie, 

nabycie, najem, darowizna nieruchomości), 

4. zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu, 

5. propozycji stawek podatków i opłat lokalnych na 2017 r, 

6. przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt, 

7. przyjęcia planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Klimontów,  

8. przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji dla 

Klimontowa, 

9. zatwierdzenia taryfikatora opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Frekwencja na posiedzeniach Komisji była niemalże 100 % i pozwalała na odbycie 

posiedzeń. Pojedyncze przypadki nieobecności członków Komisji były 

usprawiedliwiane. Członkom Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 

dziękuję za współpracę. Na koniec złożyła życzenia noworoczne.  

Pan radny Mucha, - W 2016 r. Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury 

odbyła 7 posiedzeń, w których brali udział członkowie komisji, protokołujący 

pracownik Urzędu Gminy. Ponadto z racji omawianych spraw byli zapraszani pani 

Skarbnik, dyrektorzy szkół, dyrektor GOKu, kierownik OPS, kierownik ZGKiM oraz 

pracownicy Urzędu Gminy odpowiedzialni za daną dziedzinę. Nieobecności 

poszczególnych radnych na posiedzeniach zawsze były usprawiedliwiane. 

Komisja opiniowała głownie bieżące projekty uchwał przygotowane z inicjatywy 

uchwałodawczej Wójta Gminy. Wynikające z dyskusji uwagi i propozycje zmian 

w większości były uwzględniane w treści podjętych uchwał. Komisja 

przygotowała na podstawie danych z OPS ocenę zasobów pomocy społecznej za 

rok 2015, we współpracy z Komendantem Gminnym Związku OSP w Klimontowie 

ocenę stanu ochrony przeciwpożarowej w gminie oraz ocenę funkcjonowania 

Gminnego Ośrodka Kultury w Klimontowie.  

Pan radny Cukrowski, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pracowała 

zgodnie z planem pracy na 2016 r. Komisja odbyła 15 posiedzeń stałych. W 

posiedzeniach komisji brali udział pan Wójt, pani Skarbnik, kierownicy jednostek 
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organizacyjnych, pan Przewodniczący Rady oraz zaproszenia goście. Do zadań 

komisji należało opiniowanie projektów uchwał, wniosków radnych, sołtysów, 

mieszkańców oraz analizowanie działalności poszczególnych jednostek 

organizacyjnych. Na posiedzeniach stałych Komisja głównie opiniowała: zmiany 

w budżecie gminy na 2016 r.; zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Klimontów na lata 2016 – 2030; sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I 

półrocze 2016 r.; uchwały dotyczące udzielenia pomocy finansowej na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego i na rzecz Powiatu Sandomierskiego; uchwały w 

sprawie obrotu nieruchomościami (zbycie, nabycie, najem, darowizna); uchwały 

dotyczące organizacji wspólnej obsługi finansowej, organizacyjnej i 

administracyjnej jednostek organizacyjnych gminy Klimontów zaliczonych do 

sektora finansów publicznych oraz zmiany statutu Zespołu Ekonomiczno 

Administracyjnego Szkół i Przedszkola; zarządzenia poboru podatków w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wynagrodzenia za inkaso; ustalenia 

górnej stawki opłaty  za usługi wykonywane w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych; sprawozdania z wykonania planów GOK, Biblioteki, ZGKiM, 

OPS; taryfikatora opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków; podatki i opłaty lokalne. Oprócz głównych zadań 

komisja opiniowała także; Gminny Program Profilaktyki i Rozwiazywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2016 r.; Program 

Wspierania Rodziny na lata 2016-2018; Gminny Program Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Klimontów 

na lata 2016-2020; wyznaczenie Ośrodka Pomocy Społecznej w Klimontowie do 

realizacji zadań z zakresu świadczenia wychowawczego; uchwały w sprawie 

przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Klimontowa; 

zmiany w przyjęciu „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Klimontów”. Z 

posiedzeń komisji oprócz opinii powstawały wnioski, które częściowo 

korygowały projekty uchwał a niektóre z nich wpływały ba kształt projektu 

budżetu. Frekwencja była bardzo wysoka a sporadyczne nieobecności były 

usprawiedliwiane na bieżąco.  

Pan radny Orłowski, - W skład Komisji Rewizyjnej w Klimontowie wchodzi 7 

radnych. Funkcję przewodniczącego pełni Rober Orłowski, zastępca jest pani 

Halina Hakamäki, członkami są: Alicja Berbeś, Mieczysława Krasowska, Marek 

Bargiel, Grzegorz Gwizdoń, Rafał Król. Komisja Rewizyjna Rady Gminy w 

Klimontowie pracowała w oparciu o przepisy ustawy o samorządzie gminnym 

oraz zasady określone w statucie Gminy Klimontów. a także zgodnie z 

zatwierdzonym przez Radę Gminy planem pracy Komisji. Komisja Rewizyjna Rady 
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Gminy w Klimontowie zgodnie z zadaniami ukierunkowana była na 

kontrolowanie w imieniu Rady działalności Wójt Gminy, gminnych jednostek 

organizacyjnych oraz jednostek pomocniczych. Komisja w szczególności badała 

gospodarkę finansową kontrolowanych podmiotów, w tym wykonanie budżetu 

gminy. W okresie objętym sprawozdaniem Komisja Rewizyjna odbyła 8 

posiedzeń, w których nie było nieobecności nieusprawiedliwionych. Komisja 

Rewizyjna Rady Gminy w Klimontowie zaopiniowała wykonanie budżetu gminy 

za 2015 r. i przygotowała wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Klimontów. Na swoich posiedzeniach omawiała na bieżąco przygotowane 

projekty uchwał zwracając szczególną uwagę na budżet gminy i Wieloletnią 

Prognozę Finansową Gminy Klimontów. Na każdej Komisji pani Skarbnik Gminy 

omawiała przebieg, realizację i zmiany w budżecie gminy. Komisja na przestrzeni 

2016 r. współpracowała z Wójtem Gminy, Przewodniczącym Rady Gminy oraz 

członkami stałych Komisji Rady Gminy w Klimontowie. Reasumując należy 

podkreślić, że Komisja Rewizyjna z pełnym zaangażowaniem i 

odpowiedzialnością wykonywała przyjęte do realizacji zadania za co serdecznie 

dziękuję wszystkim członkom Komisji.  

 

Do punktu 18 porządku obrad sesji 

Wnioski, zapytania, informacje wnieśli: 

Pan xxxxx, - Chciałem pogratulować przyjęcia budżetu, podziękować pani 

Skarbnik, panu Wójtowi, wszystkim, którzy brali udział w tak licznych zadaniach 

budżetu na 2017 r. Oby się spełnił tak jak tutaj zakładacie. Zapytanie do pana 

Wójta. Jeśli chodzi o Ossolin, Wilkowice, Dziewków, Nasławice – słyszę, że to jest 

bez dofinansowania. Mogę dowiedzieć się dlaczego tak to jest zrobione ?. Pan 

niejednokrotnie się wypowiadał, że każde zadanie powinno być dofinansowane, 

bo szkoda własnych środków. Sprawa realizacji kanalizacji Pęchów, Góry 

Pęchowskie, Kolonie Zakrzów – z tego co pamiętam koszt tej dokumentacji to 

około 157 000 zł. Nie wiemy na dzień dzisiejszy czy to zadanie jest ujęte, czy nie 

jest ujęte. Dlaczego brak jest tego zadania na 2017 rok ?. Dlatego, że pozwolenie 

na budowę było już zrobione w 2009 r. i następnie było przedłużane. Oby nie 

było tak, że 157 000 zł pójdzie po prostu w błoto. Odnośnie panie 

Przewodniczący uchylenia uchwały z dnia 30 września 2016 r., co było 

wprowadzone pod pozycją nr 13. Chyba wszyscy wiemy, że jak w grę wchodzą 

pieniądze, a weszły w tym przypadku pieniądze, że na podstawie uchwały Rady 

były po prostu ściągane środki jeśli chodzi o opłaty za odbiór ścieków. Chciałem 
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się dowiedzieć jakie to kwoty i czy te pieniądze zostaną w jakiś sposób zwrócone 

tym, którzy zapłacili niesłusznie. I kiedy będą zwrócone ?. Sprawa oświaty. 

Szkoda, że tak mało mówimy na temat oświaty. Na dzień dzisiejszy wiemy, że 

rząd jednak przyjął ustawę odnośnie likwidacji gimnazjów. Uważam, że klasy 

siódme i ósme, które pozostaną w szkołach prowadzonych przez stowarzyszenia, 

proszę mi wierzyć nie spełniają warunków. Tam do każdej z tych szkół przyszły 

klasy zerowe, powytwarzały się oddziały przedszkolne i w klasach czwartych, 

piątych, szóstych, gdzie klasy były łączone, nie ma tam sali. Bardzo proszę 

szanowna Radę zająć się tym tematem na poważnie. Panie Wójcie musicie do 

końca stycznia zrobić plan sieci szkół. I ja tylko proszę. Nie zganiajcie potem jeden 

na drugiego, na dyrektorkę, tylko proszę sobie wziąć to do serca i zrobić w ten 

sposób, żeby umożliwić tym dzieciakom, które w klasach siódmych, ósmych, w 

tych miejscowościach gdzie są szkoły chodzą, żeby mogli się tam uczyć. Pamięta 

pan Przewodniczący kiedyś była szkoła nr 1, szkoła nr 2. Uczono się tak samo na 

ul. Osieckiej, a klasy siódme, ósme uczyły się tam gdzie obecnie jest biblioteka. 

Daję tylko do przedyskutowania. Ubolewać trzeba, że jeśli zostanie ta szkoła 

Gimnazjum zlikwidowana to co z nauczycielami. Na 31 maja już muszą być 

sporządzone wypowiedzenia z pracy, dlatego, że nie będzie już pierwszych klas 

w Gimnazjum. Strach pomyśleć co z tymi ludźmi dalej, bo nic się nie mówi. Jeżeli 

chodzi o drogi panie Wójcie – jestem szczęśliwy, że zrobiono tyle dróg, tyle 

ściągnięto tych środków finansowych z tych protokołów popowodziowych, 

których za tamtej kadencji niestety robiliśmy cuda, żeby te protokoły przeszły. 

Jestem szczęśliwy, że ja i tamta Rada jesteśmy motorem tego wszystkiego, że tak 

dużo zostało zrobione. Porządki na terenie gminy – panie Wójcie bardzo proszę 

zająć się ul. Ogrodową, ul. Sandomierską u pana Nowaka, bo tam jest wszystko i 

eternit. Już raz napisałem do Kielc, dlatego zrobiliście tam troszeczkę roboty, za 

co serdecznie dziękuję, ale zrobię to jeszcze raz. Patrzę na pana radnego 

powiatowego pana Galatę proszącego, żeby wziąć pod uwagę sołtysów. Byłem 

na takim spotkaniu, gdzie padły informacje, że sołtysi od stycznia 2017 r. będą 

otrzymywać diety nie z gminy, tylko od państwa. Sołtysi będą na garnuszku 

państwa i będziecie pobierać 1000 zł miesięcznie. Takie są propozycje. Przeszło 

to. W związku z tym, że mamy dzisiaj koniec roku chciałem złożyć najlepsze 

życzenia noworoczne. Chciałem panie Przewodniczący powiedzieć jeszcze takie 

słowa. Jadąc do Kielc widzimy, że otwiera się kolejna kopalnia kamienia koło 

Iwanisk i teraz my musimy wszystko zrobić, żeby nie pozwolić, żeby czasami nie 

otworzyli drogi Iwaniska – Klimontów dla tej kopalni. Tu w Jurkowicach 

prawdopodobnie zostało już na niedługi okres czasu kamienia do wydobycia. 

Naprawdę wtedy zajeżdżą Klimontów do zera. Dziękuję. 
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Pani xxxxxxx, - Odnośnie tejże obwodnicy powiem tak, że pan Wójt przez ten 

czas kiedy sprawuje władzę w gminie zrobił wszystko co możliwe i jest prawie że 

efekt końcowy, finalny. Brakuje nam tylko tej oceny środowiskowej. Myślę tak, 

że czekaliśmy tyle lat, poczekajmy jeszcze na tę ocenę do kwietnia. Niech będzie 

wszystko dopięte na ostatni guzik, żeby nie było żadnych problemów. W imieniu 

swoim i Stowarzyszenia Wspierania Budowy Obwodnicy dla Klimontowa, gdzie 

przedstawicielem na zewnątrz jest pan Bogusław Mrozowski, składamy panu 

Wójtowi serdeczne podziękowania za wkład, za upór i dobrnięcie do efektu 

końcowego, który na pewno będzie w 2017 r. Jednocześnie zwracam się do osób, 

które być może są tu albo nie ma, ale może jakimś przekazem, żeby w końcu 

przestać utrudniać już, dlatego, że to nie jest przyjemne, to nie jest kulturalne, 

to jest po prostu obrzydliwe. Parę osób, którym nie podoba się obwodnica, żeby 

tylko utrudniać i dokuczać. Proszę uprzejmie o przemyślenie tych rzeczy, tej 

wielkiej niechęci i w pewnym sensie dokuczania. Chciałam podziękować panu 

Wójtowi, że przykłada pan Wójt dane do nowych inwestycji o znaczeniu 

gospodarczym, które będą służyć przyszłości stabilizacji mieszkańców gminy. I 

bardzo za to dziękuję. Sala, która w straży jest ciągle niewykorzystywana. Kiedyś 

tam były śluby, wesela, jakieś osiemnastki obchodzone. Ten lokal obecnie nie jest 

przygotowany akurat do tych działań. W związku z tym stoi niewykorzystany. 

Pomysł pana Wójta, żeby przenieść siłownię tam jest doskonały. Dlaczego ja 

mówię o tym?. Po prostu jestem strażaczką czyli jestem członkinią straży. W 

ubiegłym roku byłam członkiem Zarządu, nadal jestem członkiem straży. W 

związku z tym ten budynek jest przecież Urzędu Gminy, przystosowany do 

użyteczności publicznej. W związku z tym dlaczego tam ta sala ma być zamknięta 

na klucz, nie mają się gdzie podziać i seniorzy i ta siłownia wydaje mi się, że jest 

tam jednak za ciasna. W związku z tym bardzo serdecznie popieram pomysł i 

życzenia dla panów Wójtów, dla osób sprawujących zadania w Urzędzie Gminy 

w Klimontowie, podziękowania za wspaniałą współpracę. Życzę dla Państwa 

szczęśliwego Nowego Roku. Dla wszystkich. Dziękuję.  

Pani Smykiel, sołtys Konar, - W imieniu swoim i mieszkańców wsi Konary 

chciałam złożyć podziękowanie panu Wójtowi, Zastępcy za dobrą współpracę i 

wszystkim życzę szczęśliwego Nowego Roku.  

Pani Paluch, sołtys Górek, - W imieniu własnym i mieszkańców Górek chcę 

podziękować za inwestycje w Górkach, za remont świetlicy, za utwardzenie 

wąwozu koło Czerwców i chcę życzyć Radzie, wszystkim i pracownikom Urzędu 

Gminy i panom Wójtom wspaniałego przyszłego roku i zdrowia. Dziękuję jeszcze 

mojemu panu radnemu, z którym bardzo dobrze mi się współpracuje. 
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Pan Wojtyniak, kierownik ZGKiM odpowiedział, - Błąd cały wystąpił w zapisie. 

Akurat tak wyszło, że cena dla gospodarstw domowych za metr sześcienny 

ścieków jak i pozostałych odbiorców jest taka sama. W związku z tym pamiętacie 

Państwo w minionych latach, kiedy my mieliśmy wiele taryf, bo płacimy wodę po 

różnych cenach – tu w tym przypadku jeśli cena była dla wszystkich mieszkańców 

gminy taka sama za metr sześcienny ścieków. W związku z powyższym myśmy w 

zapisie dali jedną grupę, natomiast Rada Gminy stworzyła dwie grupy taryfowe. 

W związku z tym złym zapisem niestety musiała być podjęta ponowna uchwała i 

czas obowiązywania starych taryf przedłużył się o 90 dni co nastąpiło. Cała 

różnica w płatności – wiecie Państwo, że od kilku lat cena za metr sześcienny 

ścieków jest niezmienna. Druga rzecz dotacja – również od kilku lat się nie 

zmieniła. Zmiana jedynie nastąpiła w kwestii opłaty abonamentowej. Opłata 

abonamentowa dotyczyła w tym przypadku 13 i 8 – tyle odbiorców. W kwestii 

wody temat został zaklepany. Natomiast chodziło tylko o kwestię opłaty 

abonamentowej za te 13 i 8 gospodarstw czyli z wodomierzami i bez 

wodomierzy. Dotyczy to generalnie mieszkańców Górek. Chodzi o tych 

zrzucających ścieki, którzy nie mają wody sieciowej naszej, tylko mają własne 

źródła wody. Jeśli ktoś kto nie posiada wodomierza musi płacić tę opłatę 

abonamentową w wysokości mniejszej 3,09 . Natomiast 4,63 zł to jest dla tych, 

którzy posiadają wodomierze. Dotyczy to razem 21 gospodarstw i to nie zostało 

wprowadzone do momentu kiedy będzie obowiązywać nowa taryfa. W skali 

miesiąca to mniej więcej 50 zł jako straty Zakładu. Za rok będziemy musieli dwa 

razy podejmować temat wody i ścieków.  

Pan Bień, - Panie kierowniku zapytam czy były brane opłaty już po nowej 

uchwale, czy nie były brane ?. 

Pan kierownik Wojtyniak, - Nie były brane po nowych taryfach.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, - Myślę, że sprawę da się rozwiązać. To są 

jakieś drobne pieniądze. Wydaje mi się, że jeśli będą nadpłaty przez 

mieszkańców to po prosu zaliczymy to na poczet przyszłych okresów. Odniosę 

się do pozostałych tematów poruszonych przez pana Ryszarda. Jeśli chodzi o 

wodociągi – tak, idzie nam pięknie ten wodociąg, 5 miejscowości szybciutko 

firma realizuje. Wodociąg był bodajże na kwotę 760 000 zł. Czego nie jest 

napisane, że jest dofinansowanie ?. Tak jak mówiłem w kwietniu, po 

negocjacjach z panem Marszałkiem dostaliśmy 310 000 zł dofinansowania w 

ramach starych programów. Było szereg tych różnych działań z poprzednich lat i 

one nie były dofinansowane w 60 % , były w pięćdziesięciu paru. Ustaliliśmy z 
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Marszałkiem, bo zostało mu pieniędzy troszkę, żeby te pieniądze dać jeszcze na 

gminę. Ustaliliśmy w ten sposób, że nie da dotacji celowej do wodociągu, ale da 

dotację zwiększającą poprzednie dotacje w kwocie 310 000 zł. I te pieniążki 

wpłynęły jako refundacja z poprzednich programów. I żeby tych pieniędzy nie 

stracić ogłosiliśmy szybciutko przetarg na te wodociągi. Była to kwota 760 000 zł. 

Odpowiedzcie sobie Państwo sami czy to dofinansowanie Marszałka nie 

wykorzystaliśmy. Prawie 50 % dostaliśmy na te wodociągi. Nie chciałem, żeby te 

pieniądze gdzieś się nam rozeszły. Jak przeznaczymy na jakiś zbożny cel to będzie 

to widać i będzie zadowolenie mieszkańców. Te 310 000 zł od Marszałka to nie 

celowo, ale z poprzednich programów. I te pieniądze chciałem wykorzystać.  

Pan xxxxxx, - Ale gdzie poszły ?. 

Pan Wójt Goździewski, - Zostały dołożone do tych wodociągów te 310 000 zł. 

Tak jak mówię 50 %. Jeśli chodzi o sprawy kanalizacji w miejscowościach Góry 

Pęchowskie, Zakrzów, Pęchów. Przy tym naborze do RPO planowaliśmy złożyć 

wniosek. Okazało się, że trzeba zaktualizować dokumentację na te trzy 

miejscowości na kanalizację. Ogłosiliśmy przetarg, zgłosiła się firma na 

aktualizację i powiedziała nam wprost, że aktualizacja tej dokumentacji będzie 

kosztować około 100 000 zł. Więc proszę Państwa wychodząc z założenia tego, 

że albo robimy kanalizację, albo robimy wodociągi kanalizację to ja za te 100 000 

zł zrobię projekt wodociągu z kanalizacją i następne miejscowości, które w ogóle 

nic nie mają, ani wody, ani kanalizacji zwodociągujemy i skanalizujemy. Dlatego 

myślę o Adamczowicach i o Przybysławicach zrobić projekt na kanalizację. Myślę, 

że może w tych pieniądzach byśmy się zmieścili, a jeśli troszkę dołożymy to 

będziemy mieć dokumentację do RPO, żeby następne miejscowości 

zwodociągować. Priorytetem przynajmniej dla mnie jest zwodociągować. Jeśli 

się jeszcze uda kanalizację dodatkowo gdzieś zrobić to sukces. Złożymy te 

wnioski na Adamczowice i na Przybysławice jeśli jeszcze będą jakieś wolne 

środki, a myślę, że będą. Zaktualizujemy projekt w Pęchowie, bo nie wiem czy 

Państwo znacie, bo diabeł tkwi w szczegółach. Jak wzięliśmy ten projekt to 

okazało się, że ten projekt zakłada praktycznie wszystkie gospodarstwa z 

przepompowniami. Nie wiem czy Państwo oglądali „Sprawę dla reportera”. 

Kiedyś pokazywali taką kanalizację, która jest w miejscowości z 

przepompowniami. Okazało się, że zwykła łyżeczka plastikowa potrafiła zatykać 

takie przepompownie i cała miejscowość to była jedna wielka bomba 

ekologiczna. Dlatego nie chciałem, żeby zrobić zmianę w ten sposób w tych 

miejscowościach, żeby zrobić trzy większe przepompownie i skierować 

grawitacyjnie do tych przepompowni tych odbiorców. 120 punktów w Pęchowie 
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przepompowywać to każdą jedną takim cieniutkim przepustem do Klimontowa 

tylko zrobić przebudowę tego, trzy zbiorcze takie sekcje, żeby 

przepompowywało. Aktualizacja tego dokumentu to 100 000 zł. Wychodzę z 

tego założenia, że lepiej zrobić razem wodociąg z kanalizacją w kolejnych 

miejscowościach. Na pewno wydaje mi się, że pod koniec kadencji spróbujemy 

zaktualizować te dokumenty na kanalizacje i może w przyszłości jeszcze się 

wykona to zadanie.  

Pan xxxx, - Co z pozwoleniem na budowę?. To jest 3 lata i koniec.  

Pan Wójt Goździewski, - W tej chwili było to przedłużane jakimiś drobnymi 

robotami. Chcemy to zrobić w ten sposób, żeby kanalizacja była grawitacyjna i te 

przepompownie zrobić. W ten sposób ja to widzę. To nie chodzi o to, żeby robić 

coś przeciwko komuś, tylko robić to co jest dobre. Z takiego założenia wychodzę.  

Pan xxxxx, - Panie Wójcie Wejdę w słowo. Pan doskonale wie, bo był pan wtedy 

radnym, że przejście przez drogę dziewiątkę, gdzie wydawała pozwolenie pani 

Wojewoda to chciano nam to już zabrać. Tylko, że robiliśmy jakieś tam małe 

robótki i pani Wojewoda poszła na to i utrzymano nam pozwolenie na budowę.  

Pan Wójt Goździewski, - Nie będę robił kanalizacji, jak nie będą kolejne 

miejscowości zwodociągowane. Będzie pan kiedyś wójtem będzie pan sobie robił 

po swojemu. Opłaty za wodę i ścieków to jeśli będą jakieś nadpłaty to zaliczymy 

to na poczet przyszłych okresów.  

Pan kierownik Wojtyniak, - Jeśli byłoby to nawet zapłacone to jest to 1,08 zł 

gospodarstwa domowego , które ma licznik. A ci co nie mają licznika to 0,67 zł w 

miesiącu.  

Pan Wójt Goździewski, - Jeśli chodzi o sprawę oświaty stowarzyszenia nie 

zgłaszały mi tu żadnych uwag, że gdzieś się tam coś nie pomieści. Tak jak 

powiedziałem. W styczniu zrobimy spotkanie, porozmawiamy z dyrektorami, z 

osobami, które są zaangażowane w prowadzenie szkół. Jeśli chodzi o ul. 

Ogrodowa i ul. Sandomierską – codziennie staramy się przemierzać tą 

Ogrodową. Jeśli chodzi o ul. Sandomierską na pana Nowaka nałożyliśmy karę 

1000 zł. Nie wiem czy wpłacił karę za to zaśmiecanie placu. Jeśli chodzi o ul. 

Ogrodową – często tamtędy przejeżdżam. Jeśli widzicie jakieś zanieczyszczenia 

to proszę to zgłaszać na bieżąco. My staramy się tutaj codziennie objeżdżać te 

wszystkie ulice. Jest poza tym ekipa interwencyjna z Klimontowa i oni wyłapują 

te nieczystości. Mieszkańcy sami sobie śmiecą. Jeśli chodzi o drogi to 

zakwalifikowano nam dwadzieścia parę dróg z protokołów klęskowych. My 
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wykonujemy inwestycje z naszych protokołów, z moich. W tamtym roku było 

dokończenie z protokołów z poprzednich lat, na które robiliśmy aneks. I przez 

ten aneks jeszcze mogliśmy zrobić z pięć tych dróg dodatkowo. Jest bardzo dużo 

tych inwestycji. W tym roku z samych powodziowych jest 11, w tamtym roku 

było chyba jeszcze więcej. Tych protokołów było za mało. My cały czas robimy te 

protokoły. W tamtym roku był spisany protokół na około 20 dróg i w tym roku 

jest 11 już spisanych kolejnych moich. Oczywiście kadencyjność jest i następca 

obejmuje po poprzedniku, ale nie możemy też mówić nieprawdy, bo są to już 

inwestycje moje. Mogę to śmiało powiedzieć. Chciałem podziękować wszystkim 

za współpracę, wszystkim radnym, wszystkim sołtysom. Życzę w Nowym Roku 

dużo spokoju, zadowolenia na każdy dzień. Dziękuję bardzo.  

 

Do punktu 19 porządku obrad sesji 

Punkt ten został zrealizowany łącznie z punktem 18 porządku obrad sesji. 

 

Do punktu 20 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady złożył wszystkim uczestnikom sesji najlepsze życzenia 
noworoczne. Następnie stwierdził, że zrealizowano wszystkie punkty dzisiejszego 
porządku obrad i ogłosił zamkniecie sesji. 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Irena Lipiec        Czesław Fijałkowski 

 


